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Zápis 
 

ze zasedání Zastupitelstva obce Orlické Podhůří, konaného dne 6. 3. 2024  na 

 Obecním úřadě v Dobré Vodě, od 1700 hod. do 2030 hod. 

 

Ověřovatelé zápisu: Petr Skalický, Marta Folková 

Účast: 9 členů zastupitelstva dle presenční listiny (Pavel Faltýnek a Lucie Kaplanová dorazili v 17:15) 

Typ hlasování: pro/proti/zdržel se                               

 

Program: 

1) Zahájení a schválení programu – provedla starostka Marie Kršková. ZO schválilo doplnění 

programu o následující body: 

a. Projednání žádosti o podporu Linky bezpečí, z.s. 

b. Projednání kupní smlouvy na stavbu na st.p. 184, k.ú. Říčky u Orlického Podhůří 

c. Projednání žádosti o řešení malé kapacity propustku na Perné 

d. Projednání navýšení odměny pro OLH 

Výsledek hlasování: 7/0/0  

2) ZO schválilo ověřovatele zápisu Petra Skalického a Martu Folkovou. Výsledek hlasování: 6/0/1  

3) Proběhla kontrola plnění usnesení ze schůze zastupitelstva obce ze dne 7. 2. 2024 

V 17:15 na jednání dorazili Lucie Kaplanová a Pavel Faltýnek. 

4) ZO projednalo a schválilo Rozpočtové opatření č. 2/2024 ve výši příjmů 0 Kč a výdajů 0 Kč. 

Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. Výsledek hlasování: 9/0/0 

5) ZO projednalo návrh na opravu veřejného osvětlení ve Rvišti. Technici VO navrhují doplnit světla 

podél hlavní silnice III/3121 min. po 40 metrech, cenová nabídka na 6 sloupů je cca 325 tis. Kč. 

V současnosti zde jsou neosvětlená místa. Jedná se o úsek od zvoničky k obchodu. Pavel Faltýnek 

navrhuje v rámci výměny vyměnit i světla směrem ke koupališti. Zastupitelé si půjdou po jednání 

trasu projít.  

6) ZO projednalo cenové nabídky na realizaci projektu „ZŠ a MŠ Orlické Podhůří – učebna“, 

jediným kritériem je nejnižší nabídková cena. Nejlevnější nabídku podala firma KPV SYSTÉM 

s.r.o. ZO souhlasí s uzavřením smlouvy o dílo s firmou KPV SYSTÉM s.r.o. za celkovou cenu 

393 029 Kč. Výsledek hlasování: 9/0/0 

7) ZO projednalo přípravu projektů z MAS. Starostka ZO informovala o možnosti žádat na veřejné 

prostranství v Říčkách z IROP. Dále představila možnosti projektů ze SZP. Mezi návrhy byly 

zapuštěné nádoby na kontejnery v Říčkách, nový kontejner na Rozsoše, hřiště za Kulturním 

domem v Říčkách, mříže do kaplí, kolumbárium na hřbitově v Říčkách. Starostka prověří 

projektovou náročnost jednotlivých návrhů. 

8) ZO projednalo aktualizaci ceníku obce a zvyšuje ceny za pronájem Kulturního domu v Říčkách a 

party stanu na dvojnásobek. Jedná se o ceny pro soukromé akce. Ceny se týkají nových pronájmů. 

Výsledek hlasování: 9/0/0  

9) ZO projednalo žádost o podporu Záchranné stanice a ekoncetra „PASÍČKA“ a schvaluje darovací 

smlouvu ve výši 10 000 Kč. Výsledek hlasování: 7/1/1 

10) Starostka ZO seznámila s výsledkem kontroly kontejneru na Perné. Lidé zde netřídí, i když 

kontejnery na tříděný odpad jsou na stejném místě. Starostka poptala nové kontejnery na kovy, 

které budou umístěny v Perné, na Rozsoše a v Dobré Vodě, jedná se o zápůjčku. Dále ZO 

projednalo nákup tašek na tříděný odpad od společnosti EKOKOM. Jedna sada stojí 53,90 Kč, 

ZO souhlasí s objednáním 150 ks, zájemci si tašky budou moci vyzvednout na obci. Výsledek 

hlasování: 8/1/0 

11) ZO projednalo záměr směny na p.p.č. 15/18 a 154/17, k.ú. Říčky u Orlického Podhůří. Obec měla 

zájem tyto pozemky směnit za část p.p.č 193/13 za účelem vzniku hřiště. Bohužel pozemek není 

vhodný, přes pozemek je vedení elektrické sítě, není možné zde z důvodu bezpečnosti provozovat 
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hasičských sport. Starostka ZO seznámila se závěrem jednání s panem Šponarem, který vlastní 

pozemek pod současným hřištěm U Močidla. Prodejní cena je 600 Kč/m². Jelikož se jedná o 

pozemek mimo zastavitelné území obce, je cena hodně vysoká. Další možností je dlouhodobý 

pronájem za cenu 20-30 tis. Kč/rok, případné stavby bychom po ukončení nájmu museli odstranit. 

O směnu pozemků nemá pan Šponar zájem. Obec bude hledat další vhodné pozemky. 

12) ZO projednalo a schválilo Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Pardubického kraje pro JSDH 

ve výši 30000 Kč. Jedná se o dotaci na zásahové přilby. Výsledek hlasování: 9/0/0 

13) ZO projednalo a schválilo kupní smlouvu na p.p.č. 590/1 o výměře 174 m ² za cenu 120 Kč/m². 

Náklady za vypracování geometrického plánu a za vklad do katastru nemovitostí hradí obec. Jedná 

se o pozemek pod komunikací v Říčkách. Výsledek hlasování: 9/0/0 

14) ZO projednalo žádost od Linky bezpečí, z.s. o finanční příspěvek 5000 Kč. ZO nesouhlasí 

s finančním příspěvkem, obec primárně finančně podporuje sociální služby s místní působností, 

není ve finančních možnostech obce podporovat celorepublikové sociální služby. Výsledek 

hlasování: 9/0/0 

15) ZO projednalo kupní smlouvu na budovu váhy, která je umístěna na p.č. st. 184 o výměře 36 m², 

v katastrálním území Říčky u Orlického Podhůří. Parcelu obec v minulosti koupila a v kupní 

smlouvě se zapomněla uvést budova. V budoucnu se předpokládá zbourání budovy. ZO souhlasí 

s uzavřením kupní smlouvy za cenu 100 Kč. Výsledek hlasování: 8/0/1 

16) ZO projednalo žádost pana Bezdíčka o řešení malé kapacity mostku/propustku v Perné. Při úpravě 

koryta potoka v Perné byla ponechána pod mostem trubka s malou kapacitou. Při přívalových 

deštích dochází k vytopení nemovitosti Perná 13. Výměna propustku by stála 1,7 mil. Kč. Další 

možností je instalování žlabu s mříží před vjezdem, který by vodu z komunikace odváděl dále do 

potoka, cenová nabídka je 330 tis. Kč. ZO souhlasí s finanční spoluúčastí ve výši 50%. Výsledek 

hlasování: 6/1/2 

17) ZO projednalo výši odměny pro odborného lesního hospodáře, tuto funkci vykonává zastupitel 

Ing. Petr Šejbl. Odměna je stejná od roku 2017 ve výši 3000 Kč/měsíc + 50 Kč/1 m³ prodaného 

dřeva. ZO souhlasí s navýšením odměny na 5000 Kč/měsíc + 100 Kč/1 m³ prodaného dřeva. 

Výsledek hlasování: 8/0/1 

18) V rámci bodu projednání projektových dokumentací bylo projednáno: 

a. Návrh parkoviště u hřbitova – návrh na samostatné parkoviště před nebo za hřbitovem. 

Tyto návrhy ZO odmítá – před hřbitovem je klidová zóna (stromy, socha…), za hřbitovem 

nemáme pozemky. Požadujeme prověření varianty podélného stání na 2 parkovací místa. 

b. Starostka ZO seznámila se závěrem schůzky se zástupci HRUŠKY a s tím, že byla podána 

žádosti o dotaci na projektovou dokumentaci z NPO. 

c. Starostka ZO informovala o prověřování vhodnosti prostoru před obchodem v Říčkách do 

výzvy z IROP na veřejná prostranství. 

19) Příprava kulturních akcí   

a. 24.3. od 17 h Beseda Orlickým rájem a okolím – zajistí Marie Kršková 

b. 13.4. – Ukliďme Česko – zajistí Lucie Kaplanová 

c. 14.4. od 15 h Setkání důchodců v KC Rviště – Marta Folková, Petr Skalický, Petr Šejbl 

d. 20.4. Via Longa – zajišťuje Jiřina Jebousková, hledá pomocníky 

e. 30.4. - Čarodějnice 

f. 18.5. – Obecní výlet  

20) Diskuze 

a. Starostka ZO informovala o žádosti paní Kovářové ze Říček o pronájem prostoru na 

kadeřnictví. V současnosti obec pronajímá jednu místnost v budově na obecním úřadě, 

nájemce zde chce zůstat. Další možností je místnost bývalé knihovny ve školce. Zde je 

třeba pověřit možnost napojení na vodu a finanční náročnost stavební úpravy. 

b. Marie Kršková informovala o školení k dani z nemovitých věcí. ZO nechce navyšovat daň 

z nemovitých věcí. 
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c. Pavel Faltýnek požádal o koordinaci se SÚS PK na obnově pokácených stromů podél 

silnic. 

 

 

Přijatá usnesení ze zasedání zastupitelstva č. 16/2024 dne 6. 3. 2024 

1) Zahájení a schválení programu – provedla starostka Marie Kršková. ZO schválilo doplnění 

programu o následující body: 

a. Projednání žádosti o podporu Linky bezpečí, z.s. 

b. Projednání kupní smlouvy na stavbu na st.p. 184, k.ú. Říčky u Orlického Podhůří 

c. Projednání žádosti o řešení malé kapacity propustku na Perné 

d. Projednání navýšení odměny pro OLH 

Výsledek hlasování: 7/0/0  

2) ZO schválilo ověřovatele zápisu Petra Skalického a Martu Folkovou. Výsledek hlasování: 6/0/1  

V 17:15 na jednání dorazili Lucie Kaplanová a Pavel Faltýnek. 

3) ZO projednalo a schválilo Rozpočtové opatření č. 2/2024 ve výši příjmů 0 Kč a výdajů 0 Kč. 

Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. Výsledek hlasování: 9/0/0 

4) ZO projednalo cenové nabídky na realizaci projektu „ZŠ a MŠ Orlické Podhůří – učebna“, 

jediným kritériem je nejnižší nabídková cena. Nejlevnější nabídku podala firma KPV SYSTÉM 

s.r.o. ZO souhlasí s uzavřením smlouvy o dílo s firmou KPV SYSTÉM s.r.o. za celkovou cenu 

393 029 Kč. Výsledek hlasování: 9/0/0 

5) ZO projednalo aktualizaci ceníku obce a zvyšuje ceny za pronájem Kulturního domu v Říčkách a 

party stanu na dvojnásobek. Jedná se o ceny pro soukromé akce. Ceny se týkají nových pronájmů. 

Výsledek hlasování: 9/0/0  

6) ZO projednalo žádost o podporu Záchranné stanice a ekoncetra „PASÍČKA“ a schvaluje darovací 

smlouvu ve výši 10 000 Kč. Výsledek hlasování: 7/1/1 

7) Starostka ZO seznámila s výsledkem kontroly kontejneru na Perné. Lidé zde netřídí, i když 

kontejnery na tříděný odpad jsou na stejném místě. Starostka poptala nové kontejnery na kovy, 

které budou umístěny v Perné, na Rozsoše a v Dobré Vodě, jedná se o zápůjčku. Dále ZO 

projednalo nákup tašek na tříděný odpad od společnosti EKOKOM. Jedna sada stojí 53,90 Kč, 

ZO souhlasí s objednáním 150 ks, zájemci si tašky budou moci vyzvednout na obci. Výsledek 

hlasování: 8/1/0 

8) ZO projednalo a schválilo Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Pardubického kraje pro JSDH 

ve výši 30000 Kč. Jedná se o dotaci na zásahové přilby. Výsledek hlasování: 9/0/0 

9) ZO projednalo a schválilo kupní smlouvu na p.p.č. 590/1 o výměře 174 m ² za cenu 120 Kč/m². 

Náklady za vypracování geometrického plánu a za vklad do katastru nemovitostí hradí obec. Jedná 

se o pozemek pod komunikací v Říčkách. Výsledek hlasování: 9/0/0 

10) ZO projednalo žádost od Linky bezpečí, z.s. o finanční příspěvek 5000 Kč. ZO nesouhlasí 

s finančním příspěvkem, obec primárně finančně podporuje sociální služby s místní působností, 

není ve finančních možnostech obce podporovat celorepublikové sociální služby. Výsledek 

hlasování: 9/0/0 

11) ZO projednalo kupní smlouvu na budovu váhy, která je umístěna na p.č. st. 184 o výměře 36 m², 

v katastrálním území Říčky u Orlického Podhůří. Parcelu obec v minulosti koupila a v kupní 

smlouvě se zapomněla uvést budova. V budoucnu se předpokládá zbourání budovy. ZO souhlasí 

s uzavřením kupní smlouvy za cenu 100 Kč. Výsledek hlasování: 8/0/1 

12) ZO projednalo žádost pana Bezdíčka o řešení malé kapacity mostku/propustku v Perné. Při úpravě 

koryta potoka v Perné byla ponechána pod mostem trubka s malou kapacitou. Při přívalových 

deštích dochází k vytopení nemovitosti Perná 13. Výměna propustku by stála 1,7 mil. Kč. Další 

možností je instalování žlabu s mříží před vjezdem, který by vodu z komunikace odváděl dále do 

potoka, cenová nabídka je 330 tis. Kč. ZO souhlasí s finanční spoluúčastí ve výši 50 %. Výsledek 

hlasování: 6/1/2 
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13) ZO projednalo výši odměny pro odborného lesního hospodáře, tuto funkci vykonává zastupitel 

Ing. Petr Šejbl. Odměna je stejná od roku 2017 ve výši 3000 Kč/měsíc + 50 Kč/1 m³ prodaného 

dřeva. ZO souhlasí s navýšením odměny na 5000 Kč/měsíc + 100 Kč/1 m³ prodaného dřeva. 

Výsledek hlasování: 8/0/1 

 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu: Petr Skalický, Marta Folková 

 

 
 

Starostka: Marie Kršková                                                                                                                                                                                                                   


